
اقتصادی 6

گروه اقتصادی - رئیس کل بانک 
مرکزی با اشاره به بهبود شاخص های 
اقتصادی، گفت: در هفت ماهه امسال 
میزان ارز عرضه شــده در سامانه نیما 
توسط صادرکنندگان، معادل کل سال 

گذشته بوده است.
»علی صالح  آبــادی« در دیدار با 
جمعی از فعالان اقتصــادی، اعضای 
اتاق های بازرگانــی و تولیدکنندگان 
اظهارداشت: حمایت از بخش تولید، 
صــادرات و نیــز واردات کالاهــای 
سرمایه ای، ماشــین آلات و مواد اولیه 
از ضروریات کشــور است که باید به 
گونه ای برنامه ریزی شود که علاوه بر 
تشــویق صادرات، واردات مواد اولیه 
و ماشــین آلات نیز مدنظر باشــد. وی 
تصریح کرد: ارز حاصل از صادرات یا 
ناشی از نفت و میعانات و بخشی از آن 
که در بازار نیما نیز عرضه می شود برای 
واردات مواد »اولیه و مصرفی« و بخشی 
نیز برای واردات کالاهای ســرمایه ای 
اســتفاده می شــود. رئیس کل بانک 
مرکزی ادامه داد: البته با برنامه ریزی های 
انجام شــده، تأمین ارز و سرمایه برای 
پروژه هــای با توجیه اقتصادی را نیز به 
طور جدی مدنظر داریم. رییس شورای 
پول و اعتبــار درباره احیای واحدهای 
تملک شده توسط بانک ها عنوان کرد: 
در حال حاضر برای جلوگیری از توقف 
تولید واحدها، این موضوع در دستور 
کار شــورای و پول و اعتبار اســت و 
دستورالعملی در این زمینه تدوین شده 

که امیدوارم مشکلات تولید به واسطه 
این تصمیم ها برطرف شود.

وی در خصوص بازار ارز گفت: به 
طور مشخص دو بازار رسمی در کشور 
یعنی بازار نیما و بازار متشکل معاملات 
ارزی وجــود دارد؛ بازار نیما معطوف 
به حواله و واردات کشــور است و در 
بازار متشکل معاملات ارزی، اسکناس 
معامله می شــود که عمق این بازار نیز 

نسبت به گذشته بیشتر شده است.
صالــح آبادی تاکیــد کرد: بانک 
مرکزی در بازار متشکل معاملات ارزی 
به عنوان بازارگــردان حضور دارد اما 
خود صادرکنندگان هســتند که در این 
بازار نسبت به فروش اسکناس ناشی از 

صادرات خود اقدام می کنند.  
وی ادامــه داد: از ابتــدای آغاز به 
کار بازار متشــکل معاملات ارزی در 
اول آبــان ماه ۱۳۹۸ تا پایان ســال ۹۸، 
در ایــن بازار حــدود ۵۰ میلیون دلار، 
در ســال ۹۹ حــدود ۷۰۰ میلیون دلار 
و در امســال حــدود ۱ میلیارد و ۱۰۰ 
میلیون دلار معامله شــده است که این 
امر نشــان از عمیق شــدن بازار دارد و 
قطعاً بــرای بهبود عملکرد این بازارها 
نیــز از فعالان اقتصادی کمک خواهیم 
گرفت.رییس شــورای پــول و اعتبار 
دربــاره ارز با نــرخ ترجیحی )۴۲۰۰ 
تومانی( گفت: به ایرادها و مشــکلات 
مرتبط با این ارز واقف هستم و البته در 
تعامل با اعضای دولت ضروری است 
ســازوکاری در این باره اندیشیده شود 

که در آینده و در صورت اتخاذ هرگونه 
تصمیم در این زمینه، اطلاع رسانی لازم 
انجام خواهد شــد. وی ضمن تأکید بر 
اســتقلال بانک مرکزی عنوان کرد: از 
آنجایی که طی سالیان طولانی، اقتصاد 
ایران متکی به نفت بوده اســت، عملًا 
بانک مرکزی به عنوان فروشــنده ارز 
دولت و تأمین کننده ریال دولت تلقی 
شــده است و لذا طی این سال ها سلطه 
سیاست های مالی بر سیاست پولی غلبه 
داشــته است. این درحالی است که در 
کشورهای پیشرفته دولت ها برای تأمین 
کســری خود به بانک مرکزی مراجعه 
نمی کنند، بلکــه از درآمدهای مالیاتی 
خود، کشور را مدیریت می کنند. صالح 
آبادی خاطرنشــان کــرد: اگر به دنبال 
آن هستیم که منابع اقتصادی به سمت 
تولید هدایت شــود باید تلاش کرد که 
در سیاست گذاری مالیاتی، تعادل ایجاد 
شــود تا در نهایت این منابع به صورت 
خودکار و به دور از دستور و رویه های 
موجود، به ســمت تولید هدایت شود. 
رئیــس کل بانــک مرکزی افــزود: با 
همکاری وزرای اقتصاد و سایر ارکان 
اقتصادی دولت موضوع استقلال بانک 
مرکــزی را دنبال می کنیم و در این باره 
ضروری است که تأمین کسری بودجه 
دولت نیز از منابــع دیگری پی گرفته 
شود و البته باید با مجلس نیز تعاملات 

و همکاری های لازم را داشته باشیم.
وی تصریح کرد: اســتقلال بانک 
مرکزی به معنای آن است که بخش مالی 

از بخش پولی مستقل باشد و در نهایت 
با تــلاش و همکاری فعالان اقتصادی 
کنترل تورم غیر رکودی را محقق کنیم.
رئیس شورای پول و اعتبار بیان کرد: در 
بخش دولتی در هفت ماهه سال جاری 
معادل کل ســال قبل از محل صادرات 
نفتــی و فرآورده های نفتــی ارزآوری 
داشــتیم. رئیــس کل بانــک مرکزی 
تعامل بازار پول و ســرمایه را ضروری 
دانســت و گفت: قطعاً بــازار پول و 
ســرمایه هر یک به تنهایی نمی توانند 
برطرف کننده مشــکلات باشند و البته 
بازار سرمایه نیز از ظرفیت های مطلوبی 
برخوردار اســت؛ لذا ضروری است 
که با تشــکیل کمیتــه ای در این زمینه 
بــه افزایش همکاری ها میــان این دو 
بخش کمک کنیم.  وی بر بازگشت ارز 
حاصل صــادرات به چرخه اقتصادی 
کشور، تأکید و خواستار برطرف شدن 
صادرکنندگان  پیش روی  چالش های 
شد. صالح آبادی یادآور شد: جلسات 
ستاد اقتصادی دولت به صورت منظم 
در حال برگزاری اســت و بخش های 
مختلف دولت، تیم اقتصادی و به ویژه 
رییس جمهوری پیگیر مشکلات مردم 

و بهبود وضعیت اقتصادی هستند. 

رئیس کل بانک مرکزی:

میزان عرضه ارز در سامانه نیما در ۷ ماه امسال 
معادل کل پارسال بوده است

گــروه اقتصادی - گســترش 
ویــروس کرونا طی مــدت اخیر تمام 
ابعاد زندگی بشــر را تحت تأثیر خود 

قرار داد. حمــل و نقل هوایی نیز یکی 
از حوزه هایی اســت که تحت تأثیر این 
پاندمی قرار گرفته است و متولیان امر با 

در نظر گرفتن تمهیداتی سعی کرده هم 
بیمــاری کووید -۱۹ را مدیریت کند و 
هم فعالیت روزانه مردم به خوبی انجام 

شود.
برای حفظ ساختارهای اقتصادی 
شــرکت های هواپیمایــی و مدیریت 
پاندمــی کرونــا، مقرر شــده بود که 
شــرکت های هواپیمایی حداکثر تا ۶۰ 
درصــد از ظرفیت خــود برای حمل 
مسافر اســتفاده کنند. به همین جهت 
قیمت بلیت هواپیما نیز با افزایش روبرو 
شد تا بخشــی از ظرفیت ۴۰ درصدی 
پروازها کــه باید به واســطه رعایت 
پروتکل های بهداشــتی خالی می ماند 

جبران شود.
بررسی ها نشــان می دهد که طی 
یک ماه اخیر، فاصله گذاری فیزیکی در 
پروازهای بندرعباس با وجود دریافت 
هزینه بالای بلیت جایــی ندارد. عدم 
رعایت پروتکل های بهداشتی توسط 
شرکت های هواپیمایی به واسطه حجم 
جابجایی بین استانی، می تواند در شروع 
موج بعدی کرونا تأثیر زیادی داشــته 

باشد که باید به آن توجه کرد.
ســازمان حمایت از حقوق 
رعایــت  مصرف کننــدگان، 
پروتکل های بهداشتی در پروازها 

را ابلاغ نکرده است
عبدالرضا پیــروی منش معاون 
نظارت، بازرســی و حمایت از حقوق 
مصرف کنندگان سازمان صنعت، معدن 
و تجارت اســتان هرمزگان در پاسخ به 
این ســوال که آیا گزارشی از تخلفات 
شــرکت های هواپیمایی در خصوص 
عدم رعایت پروتکل های بهداشــتی 
بــه مراجع رســیدگی کننده توســط 

سازمان صمت ارائه شده است؟ گفت: 
ابلاغیه ای از ســوی سازمان حمایت از 
حقوق مصرف کنندگان در زمینه رعایت 
بهداشــتی شرکت های  پروتکل های 
هواپیمایی و نظارت بر این امر به سازمان 

صمت هرمزگان اعلام نشده است.
وی ابــراز داشــت: نظــارت بر 
رعایــت پروتکل های بهداشــتی در 

حوزه بهداشــت است و دانشگاه علوم 
پزشــکی اســتان هرمزگان بر اساس 
قانون باید نظارت های لازم بر رعایت 
پروتکل های بهداشــتی در حوزه های 

مختلف را داشته باشد.
شــرکت های  تخلــف 
هواپیمایــی را تائیــد می کنیم / 
لزوم رعایت ســقف ۶۰ درصدی 

در فروش بلیت
فاطمه نوروزیان سخنگو و مدیر 
روابط عمومی دانشــگاه علوم پزشکی 
استان هرمزگان نیز ، اظهار کرد: با توجه 
به گســتردگی حجم فعالیت ها و لزوم 
تطبیق با شــرایط کرونایی، مقرر شده 
است که هر نهاد مسئول وظیفه نظارت 
بر رعایت پروتکل های بهداشــتی زیر 

مجموعه خود را بر عهده داشته باشد و 
شبکه بهداشت نیز یک نظارت عالیه بر 

تمام مجموعه ها خواهد داشت.
وی ابراز داشت: امکان نظارت و 
بررســی تمام مبادی حمل و نقل مانند 
شــناورها، پروازهای حمــل و نقلی، 
تاکسی ها و … توسط شبکه بهداشت 
وجود ندارد به همین جهت نظارت ها به 

نهاد مسئول هر حوزه سپرده شده است. 
مثلًا اداره بنادر و دریانوردی بر رعایت 
پروتکل های بهداشــتی در شــناورها 
و شــهرداری نیز بر تاکسی ها نظارت 

خواهد کرد.
سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی 
اســتان هرمزگان با ذکر این نکته عدم 
رعایــت پروتکل های بهداشــتی در 
برخی از پروازهای هواپیمایی اســتان 
هرمزگان را تائید می کنیم، بیان داشت: 
برخی از شرکت های هواپیمایی مدعی 
لغو مصوبــه رعایــت فاصله گذاری 
 فیزیکــی هســتند که ایــن موضوع 

صحت ندارد.
نوروزیان ادامه داد: شــرکت های 
هواپیمایی ملزم به رعایت فاصله گذاری 

فیزیکی در پروازها هســتند و حداکثر 
می توانند تا ۶۰ درصد از ظرفیت خود را 

اقدام به فروش بلیت کنند.
وی تصریــح کرد: همشــهریان 
می توانند در صورت مشاهده هرگونه 
تخلف، با شماره ۱۹۰ تماس بگیرند و 
با ارائه شــماره پرواز، تخلف مورد نظر 

خود را ثبت کنند.

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی 
استان هرمزگان گفت: شرکت هایی که 
از قانون پیروی نمی کنند، توسط مراجع 
رسیدگی کننده شــامل جریمه نقدی 

خواهند شد.
گزارش تخلف چهار شرکت 
هواپیمایــی احــراز و به مراجع 

رسیدگی کننده ارائه شده استَ
ابوذر ضیایی مدیرکل فرودگاه های 
استان هرمزگان نیز اظهار کرد: رعایت 
پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری 
فیزیکــی همچنــان یک الــزام برای 
شــرکت های هواپیمایی محســوب 

می شود.
وی ابــراز داشــت: در اربعیــن 
حسینی، ســازمان هواپیمایی کشوری 

به صورت شــفاهی به شــرکت های 
هواپیمایی اعــلام کرد که امکان حمل 

مسافر تا ۸۰ درصد وجود دارد.
مدیــرکل فرودگاه های اســتان 
هرمــزگان ادامه داد: پس از آن برخی از 
شرکت های هواپیمایی بلیت روزهای 
بعــد را نیــز با همین رویــه به فروش 
رســاندند و مدعی هســتند که پس از 
اتمام آن بلیت ها در حال بازگشــت به 
شرایط کرونایی یعنی رعایت سقف ۶۰ 

درصدی فروش بلیت هستند.
ضیایی بیان داشت: گزارش های 
لازم از تخلفات شرکت های هواپیمایی 
به صورت روزانه جمع آوری می شود 
و از سوی اداره کل فرودگاه های استان 
هرمــزگان به مراجع رســیدگی ارائه 

می شود.
وی تصریح کرد: تا کنون گزارش 
تخلف چهار شرکت هواپیمایی که یا از 
مبــدا هرمزگان و یا به مقصد هرمزگان 
پرواز داشــته اســت احراز شــده و به 
نهادهای رســیدگی کننده ارائه شــده 
اســت و در حال حاضر منتظر ابلاغیه 
ســازمان هواپیمایی کشوری هستیم تا 
چه جریمه ای برای این شرکت ها لحاظ 

می شود.
مدیــرکل فرودگاه های اســتان 
هرمزگان تشــریح کرد: در حال حاضر 
تخلفات بسیار کاهش پیدا کرده است 
و اغلب شــرکت های هواپیمایی که در 
اســتان هرمزگان فعالیت می کنند و به 
بندرعباس پرواز دارند، فاصله گذاری 

فیزیکی را رعایت می کنند.

گروه اقتصــادی - وزیر نیرو 
گفت: امســال با همــکاری وزارت 
نفت درحال تکمیل مخازن سوخت 
نیروگاه هــا هســتیم تا در زمســتان 
نیروگاه هــا بتوانند به طورکامل تولید 

برق داشته باشند.
»علی اکبر محرابیان« در حاشیه 
دیداری که از بیست و یکمین نمایشگاه 
بین المللی صنعت برق داشت در جمع 
خبرنگاران افزود: با همکاری وزارت 
نفت امســال ســعی کرده ایم مخازن 
نیروگاه ها را پر کنیم و در ســال های 
گذشــته به خاطر مصارف چشمگیر 
گاز امکان گازرســانی بــه نیروگاه ها 
کاهش یافته بود و از ســوی دیگر هم 

مخازن را به موقع پر نکرده بودند.
وی ادامه داد: در سال های گذشته 
هم تامین ســوخت برای نیروگاه ها 
وجود نداشت، اما امسال با همکاری 

وزارت نفت ما در حال پر کردن مخازن 
هستیم تا در زمستان نیروگاه ها بتوانند 

امکان تولید کامل را داشته باشند.
صنعتی  بــرق  صنعــت 

پرافتخار
وزیر نیرو صنعــت برق را یک 
صنعت پرافتخار برای کشور دانست 
و افــزود: در طول چهار دهه رشــد 
چشمگیری در این صنعت داشته ایم 
تا جایی که اکنون در اغلب تجهیزات 
صنعت برق خودکفا هستیم. محرابیان 
گفت: پروژه هــای زیادی در داخل و 
خارج از کشور توسط تولیدکنندگان 
و صنعتگران اجرا شــده و مشــکل 
اساسی که در این حوزه داریم مربوط 
به صنعت نیروگاهی است که در حد 
نیاز مصرف کشور در بخش خانگی، 
صنعتی و کشاورزی در طول سال های 
اخیر رشــد نکرده و ما شــاهد کمبود 

تولید نســبت  به تقاضــای مصرف 
هستیم. وی خاطرنشان کرد: مسئله دوم 
در این صنعت بهینه ســازی مصرف، 
هــم در بخش صنعت و هم در بخش 
خانگی است. باید ساخت نیروگاه ها 
را توسعه دهیم و نیروگاه های نیمه تمام 
که طرح های آن ها از ســال های قبل 

شروع شده را ادامه دهیم.
وزیــر نیرو ادامه داد: این طرح ها 
بــه دلیل مشــکلات تامیــن مالی و 
قراردادها متوقف  شــده بود که سعی 
خواهیــم کرد این طرح های نیمه تمام 
را فعــال و پروژه های جدیدی را هم 
از نقطه صفر شروع کنیم. محرابیان با 
بیان این که در بخش صنعت و خانگی 

مدیریت مصــرف و تقاضا را باید در 
دســتور کار خود قــرار دهیم، گفت: 
مصرف کننده صنعت و مردم هســتند 
کــه از صرفه جویی مصرف برق باید 
منتفع شوند و ما در حال هماهنگی با 

دولت در این زمینه هستیم.
وزیر نیــرو خاطرنشــان کرد: 
توانایی بســیار خوبی در اختیار داریم 
و با توجه به آنکه در قانون بودجه سال 
۱۴۰۰ هــم اختیارات خوبی به دولت 
داده شــده در حال تدوین آیین نامه آن 
هســتیم تا با فعال کردن این دو بخش 
تمام مشــکلات صنعت برق در طول 
ســال های آتی برطرف شــود. وزیر 
نیرو یادآور شد: مشکلات صنعت را 

برای ســال آینده کاهش خواهیم داد 
و امیدواریــم عقب ماندگی هایی که 
در ایــن بخش وجود داشته اســت را 
برطــرف کنیم. وی با بیان اینکه عمده 
این اقدام ها برعهده بخش خصوصی 
است، گفت: هم تولیدکنندگان و هم 
مدیریت این بخــش امروز در اختیار 
بخش خصوصی است و ما سعی داریم 
با تامیــن مالی در فروش محصولات 
این حوزه بتوانیم مشکلات را برطرف 
کنیم. محرابیان با بیان اینکه در این حوزه 
روند رو به بهبود است و امروز در این 
نمایشگاه شاهد رشد چشمگیری در 
تولیدکنندگان صنعت برق هســتیم، 
افزود: میزان حضــور تولیدکنندگان 

رشد چشمگیری داشته، به طوری که 
۴۵ درصد از شــرکت کنندگان در این 

حوزه بخش خصوصی هستند.
وی بــا بیان اینکــه حضور این 
بخش ها نشــان می دهد آینده خوبی 
برای صنعت برق رقم  زده شده است، 
گفت: ما برای صنایع برنامه گسترده ای 
داریم و به گونه ای برنامه ریزی کرده ایم 
که صنایع بزرگ خودشان دست به کار 
شــوند و اقدام به ســاخت نیروگاه ها 
کننــد. وی ادامه داد: تاکنون بالغ بر ۱۰ 
هزار مگاوات نیروگاه با صنایع بزرگ 
کشــور را توافق کرده ایم که توســط 

بخش خصوصی ساخته شود.
محرابیان تصریح کرد: نیروگاه ها 

تولید انــرژی به عنــوان تولید کاملًا 
اقتصادی را در کنار تولیدات خود قرار 
دهند تا هم از تولید برق منفعت کسب 
کنند و هم از ســایر تولیدات خود از 
جمله فولاد و انرژی هم بتوانند ســود 
مناسبی را کســب کنند. وزیر نیرو با 
بیان این که فعالیت بخش خصوصی 
از ســال های قبل شروع شده و فعال 
است و از ســویی ما هم در مدل های 
قــرارداد و تامین مالی تغییراتی داده و 
تمهیدات خوبی را در دستور کار خود 
قرار خواهیم داد کــه نقدینگی آن ها 
افزایش یابد. محرابیان با اشاره به سابقه 
مثبت فعالیت بخــش خصوصی در 
کشور تاکید کرد: منابع خوبی در اختیار 
دولت اســت و با مدل های مختلف به 
ســمت نیروگاه سازی خواهیم رفت. 
وی ادامه داد: فاکتور اقتصادی و انگیزه 
ســرمایه گذاری در ایــن حوزه بالاتر 

اســت و برق به عنوان یک انرژی پاک 
و بخشــی که انــرژی کمتری اتلاف 
می کنــد و امکان صادرات آن آســان 
اســت جذابیت بســیار زیادی دارد 
و ما به نوعی ایــن قرارداد را منعقد و 
اصــلاح خواهیم کــرد که هم بخش 
خصوصی و هم بخش مصرف کننده 
از آن بهره مند شــوند و بتوانند ســود 
دریافــت کنند. مهم تریــن برنامه ما 
صرفه جویی است که منافع حاصل از 
آن به همــان صرفه جو بازگردد و این 
ســود هم در اختیار بخش صنعت و 
بخش خانگی باشد. بیست و یکمین 
نمایشگاه تخصصی بین المللی صنعت 
بــرق از هفتم تا دهــم آبان ماه  در ۱۱ 
سالن نمایشگاهی و وسعت ۴۰ هزار 
مترمربع که شامل ۱۸ هزار و ۲۰۰ متر 
مربع فضای سرپوشیده داخلی است، 

از ساعت ۹ تا ۱۷ دایر خواهد بود.

ظرفیت هایی که تکمیل است؛

ابهام در قیمت بلیت پروازها 
در بندرعباس

برخی از پروازهای بندرعباس با وجود اینکه قیمت بلیت را بر اساس رعایت فاصله گذاری فیزیکی 
در سفر تعیین می کنند، اما با تمام ظرفیت اقدام به فروش بلیت می کنند.

وزیر نیرو:

 تامین سوخت نیروگاه ها با همکاری وزارت نفت درحال انجام است

تــا کنون گــزارش تخلف چهار شــرکت هواپیمایی که یــا از مبدا هرمــزگان و یا 
بــه مقصــد هرمزگان پرواز داشــته اســت احراز شــده و به نهادهای رســیدگی 
کننده ارائه شــده اســت و در حــال حاضر منتظــر ابلاغیه ســازمان هواپیمایی 
کشــوری هســتیم تــا چه جریمــه ای بــرای ایــن شــرکت ها لحاظ می شــود.

گروه اقتصــادی - تاکنون ۵۸۰ 
هزار نفر در طرح نهضت ملی مســکن 
ثبت نام کــرده اند و همزمــان با ثبت 
نام پالایش انجام شــده است.محمود 
محمود زاده معاون مسکن و ساختمان 
وزیــر راه و شهرســازی با بیان اینکه تا 
به امروز ۵۸۰ هزار متقاضی در ســامانه 
نهضت ملی مســکن ثبت نام کرده اند، 
گفت: از ۲۸ مهر مــاه که ثبت نام برای 
متقاضیان در این طرح آغاز شده تاکنون 
۵۸۰ هــزار نفر ثبت نــام کردند و این 
ثبــت نام همچنان ادامه دارد. همزمان با 
ثبت نام متقاضیان پالایش و بررســی ها 
انجام شــده و در صورت واجد شرایط 
بــودن از طریق پیامک بــه آن ها اعلام 
می شــود.محمود زاده با بیان اینکه فرم 
ج متقاضیان باید حتما سبز باشد، اظهار 
کرد: عدم استفاده از تسهیلات یارانه ای 
دولتی در بخش مســکن و ســبز بودن 
فرم »ج«، فقــدان مالکیت خصوصی، 
متاهل یا سرپرســت خانــوار بودن و 
ســابقه حداقل پنج ســال سکونت در 
 شــهر مورد تقاضا چهار شــرط اصلی 

خواهد بود. معاون مسکن و ساختمان 
وزیر راه و شهرســازی تصریح کرد: در 
طرح نهضت ملی مســکن هم همانند 
ســایر طرح ها اعتبارات و تامین مالی 
از دو طریق انجام می شــود، به طوری 
که بخشــی از  اعتبارات و منابع مالی از 
طریق آورده متقاضیان و بخشــی هم از 
طریق تسهیلات است که تامین می شود.
محمود زاده با بیان اینکه آورده متقاضیان 
متناســب با دهک های مختلف جامعه 
متفاوت اســت،  افزود: افراد با توجه به 

شهری که در آنجا واحد خود را انتخاب 
کردند، آورده شــان تعیین می شود که 
متناسب با  اراضی و یا طبقه ای که ساکن 
هستند، این آورده ها کم یا زیاد می شود. 
او یــادآور شــد: تســهیلاتی که برای 
متقاضیان طرح نهضت ملی مسکن در 
نظر گرفته شــده از ۲۰۰ تا ۴۵۰ میلیون 
تومان  متفاوت اســت که در شــورای 
عالی مسکن و شورای پول و اعتبار این 
موضوع بررسی می شود. معاون مسکن 
و ســاختمان وزیر راه و شهرسازی در 

ادامه درباره آخرین وضعیت وام ودیعه 
مسکن هم گفت: تاکنون یک میلیون و 
۵۱۰ هزار نفر در این طرح ثبت نام کرده 
و از این تعــداد ۵۵۰ هزار متقاضی هم 
اطلاعــات خود را تکمیل  و وزارت راه 
و شهرســازی اسامی آن ها را به بانک ها 
برای دریافت تســهیلات ارسال کرده 
اســت که از این تعداد هم ۸۳ هزار نفر 
موفق به دریافت تســهیلات شده اند. 
محمــود زاده با بیان اینکه طبق تصمیم 
ستاد ملی مقابله با کرونا متقاضیان تا پایان 
آذر ماه فرصت دارند که برای وام ودیعه 
مسکن ثبت نام کنند، افزود: طبق  تصمیم 
ســتاد هم بانک ها فرصت دارند تا پایان 
بهمن ماه تسهیلات را به متقاضیانی که 
اسامی آن ها ارسال شده و واجد شرایط 
هستند پرداخت کنند. او در پایان اظهار 
کــرد: تاکنون مذاکــرات و نامه نگاری 
بســیار زیادی با بانک ها برای پرداخت 
هرچه ســریع تر تسهیلات و همچنین 
همــکاری لازم بــا متقاضیان صورت 
گرفته که امیدوار هســتیم که اقدامات 

لازم هم در این زمینه صورت گیرد.

گــروه اقتصادی - پس از وقوع 
اختلال در ســامانه هوشمند سوخت، 
نگرانیهایی از تامین بنزین در بین مردم 
به وجود آمد و بعضا صف های طولانی 
در برخی پمپ بنزین ها تشــکیل شد، 
هر چند مسوولان از همان ابتدا صراحتا 
اعلام کردند که مشــکلی برای تامین 
سوخت وجود ندارد اما ترس از خالی 
شــدن باکهای بنزین، برخی را به پمپ 
بنزین ها کشــاند.پس از گذشت چند 
روز از اتفاق اختلال در سامانه هوشمند 
سوخت، اکنون پمپ بنزین ها شرایط 
عادی تــری را تجربه می کنند اما این 

بار دغدغه مردم رسیدن به بنزین ۱۵۰۰ 
تومانی اســت، بنزینی که طبق آخرین 
اعــلام در بیش از ۲۰۰۰ جایگاه در کل 
کشور و بیش از ۱۸۰ جایگاه در تهران 
عرضه می شود.گزارشــهای مردمی 
گویای این اســت که در برخی جایگاه 
های اعلام شده برای توزیع بنزین ۱۵۰۰ 
تومانی، خبری از بنزین یارانه ای نیست 
و همین موضوع موجب ناراحتی مردم 
شده اســت.فاطمه کاهی - سخنگوی 
شــرکت ملــی پخش فــراورده های 

نفتی - در این باره به ایسنا، اظهار کرد: 
نیروهای فنی و کارشناسی شرکت ملی 
پخش با جدیت تمام در حال رفع کامل 
این مشکل هستند و اکنون در بسیاری از 
جایگاه ها شرایط نرمال شده است.وی 
افزود: ممکن است علت موضوع این 
باشد که در یک جایگاه تمامی نازل ها به 
سیستم هوشمند سوخت متصل نشده 
باشند، به عنوان مثال در یک جایگاه که 
۵۰ نازل در آن وجود دارد، فقط ۲۵ نازل 
به  سامانه هوشمند سوخت متصل شده 

اند.او اظهار کرد: علت این مساله زمان بر 
بودن اتصال نازل ها به سیستم هوشمند 
سوخت اســت اما این اطمینان را می 
دهم که با سرعت این کار در حال انجام 
است و تمام ســعی خود را برای حل 
کامل مشکل خواهیم کرد.به گفته وی 
اگر نازلی به سیستم هوشمند سوخت 
متصل شده باشد، متصدی جایگاه نمی 
تواند مانع ســوخت گیری به صورت 
یارانه ای شــود، با ایــن حال اگر مردم 
چنیــن چیزی را مشــاهده کردند می 
توانند آن را به ســامانه ۰۹۶۲۷گزارش 

دهند.

معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی:

به متقاضیان واجد شرایط مسکن ملی پیامک ارسال می شود

کاهی: در حال رفع کامل مشکل هستیم
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